
PROTOKÓŁ  Nr XXI/2012
Sesji Rady Gminy Manowo

odbytej w dniu 30 sierpnia 2012 roku

Sesję  rozpoczęto  o  godz.  1245,  zakończono  o  godz.  1525.  Posiedzenie  odbyło  się  w sali 
posiedzeń UG Manowo.

Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 15 radnych wg załączonej listy obecności. 

Ponadto w obradach Sesji udział wzięli:
1. Wójt Gminy                            -     Roman Kłosowski
2. Sekretarz Gminy                     -    Irena Oleksy
3. Skarbnik Gminy                     -     Bożena Tomaszewska

zainteresowani pracownicy Urzędu Gminy, goście zaproszeni oraz sołtysi wg załączonych
list obecności.

Ad.I.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji
Otwarcia XXI Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie listy 
obecności stwierdził prawomocność Sesji. Na stan 15, obecnych było 15 radnych.

Zwolnienia: radny Leszek Kondrat – w trakcie  

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia porządku obrad i poinformował, że 
decyzja w sprawie zdjęcia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  regulaminu 
udzielania  pomocy materialnej  o  charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
Terenia  Gminy  Manowo  z  porządku  obrad  została  podjęta  na  wspólnym  posiedzeniu 
Komisji w dniu  23 sierpnia 2012 roku.

Innych uwag do porządku obrad nie wniesiono. 

I. Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji.
2. Przyjęcie protokołu XIX i XX Sesji Rady Gminy.
3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym.
5. Informacja Skarbnika o sytuacji finansowej gminy.
6. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji.
7. Informacja komisji RG z pracy w okresie międzysesyjnym.
8. Interpelacje i zapytania.
9. Trybuna obywatelska.

II. Sprawy problemowe:
1. Ocena działalności placówek oświatowych w roku szkolnym 2011/2012
2. Ocena przygotowań palcówek oświatowych do nowego roku szkolnego.
3. Sprawozdania z pracy stałych komisji RG w I półroczu 2012 roku.   
4. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) sprzedaży działki gruntu,
b) sprzedaży działki,
c) przejęcia nieruchomości w drodze darowizny,



d) przekazania nieruchomości w drodze darowizny.
5. Wolne wnioski i informacje.
6. Odpowiedzi na interpelacje.
7. Zakończenie.

Ad.I.2. Przyjęcie protokołu XIX i XX  Sesji Rady Gminy
Protokół XIX przyjęty został 14 głosami przy 1 wstrzymującym się. Protokół XX Sesji Rady 
Gminy przyjęty został jednogłośnie (15 głosami za).   

Ad.I.3 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym
Jan Prus – Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym zajmował się 
następującymi sprawami:

� 30 czerwca brałem udział w IX Parafiadzie w Wyszewie.
� 5, 12, 19 i 26 lipca oraz 2, 9, 16 i 23 sierpnia pełniłem dyżury w UG Manowo.
� 11  sierpnia  uczestniczyłem  w  obchodach  50-lecia  Klubu  Sportowego  Zryw 

Kretomino.
� 18 sierpnia odbyło się spotkanie integracyjne w Wyszeborzu
� 18 sierpnia uczestniczyłem w festynie charytatywnym na rzecz Michała Hajduna, 

który odbył się w Rosnowie.
� 23 sierpnia odbyło się wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy.  
� 25 sierpnia w Wyszewie uczestniczyłem w III  Rodzinnym Festynie Integracyjnym, 

który odbył się w ramach Ogólnopolskiej kampanii „Postaw na rodzinę”.
� 26 sierpnia brałem udział w imprezie „Goci na Kamiennych Kręgach”.

Ad.I.4 Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym

Wójt przekazał następujące informacje:
� Inwestycje:

o Aktualnie trwają prace przy budowie stadionu w Manowie. Być może jeszcze w 
tym tygodniu na piśmie przyjdzie informacja z ministerstwa Sportu o możliwej 
dotacji.  Jest  przyznana  do  kwoty  1.000.000  zł.  Jeśli  koszt  wyniesie  np. 
2.400.000 zł, to otrzymamy 800.000 zł. 

o Jutro  o  godz.  1400 odbędzie  się  odbiór  drogi  powiatowej  Manowo-Wyszebórz. 
Droga  jest  bardzo  ładna  (przede  wszystkim  pobocza,  rowy  melioracyjne 
odprowadzające wodę deszczową). 

o Remont klubu w Wyszeborzu jest na ukończeniu. 
o W Manowie (lewa strona od Nadleśnictwa w kierunku Koszalina) i w Kretominie 

(skrzyżowanie  ulic  Kretomińskiej  i  Polnej  z  drogą  krajową)  trwają  prace 
odwodnieniowe.  W  Kretominie  prawdopodobnie  na  odwodnieniu  GDDKiA 
zakończy inwestowanie.

o Decyzja w sprawie budowy chodnika w Manowie zapadnie w połowie września.
� Od 10 września będzie kursował bus do Wyszewa i Wyszeborza. Pozostaje tylko kwestia 

ustalenia godzin.
� Lampy w Rosnowie (w części wiejskiej i koło garaży) – w przyszłym tygodniu jestem 

umówiony z  kierownikiem od spraw oświetlenia drogowego. Po okresie wakacyjnym 
postara się te 2 sprawy zrealizować. 

� Bardzo  słabo  idzie  sprzedaż  działek  po  byłym  boisku  w  Manowie.  Na  ostatnim 
przetargu wystawiliśmy 8 działek i sprzedaliśmy jedną. Do tej pory sprzedaliśmy 12 z 
25 działek. W tym roku będą jeszcze 2 przetargi. 
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� W sierpniu w Cewlinie doszło do nieszczęścia – w wyniku pożaru p. Doliński poniósł 
duże straty. Nieruchomość nie była ubezpieczona. Sytuacja gminy jest bardzo trudna, 
ale pomogliśmy jednym pogorzelcom i uważam, że kwotę 4-5 tysięcy można byłoby 
przeznaczyć na pomoc w takiej sytuacji. Mam prośbę do Rady, aby środki z rezerwy 
przeznaczyć na tę pomoc.

� Co  roku  z  terenu  powiatu  są  wyróżniane  panie  w  konkursie  „Aktywna  kobieta”. 
Proponuję Radzie, aby w tym roku p. Sylwię Krępeć takim wyróżnieniem uhonorować. 
Proszę  radną  z  Wyszewa  p.  Darię  Stasiak,  aby  wystawiła  krótką  opinię 
charakteryzującą  działalność  p.  Sylwii.  Pani  S.  Krępeć  od  lat  udziela  się  na  rzecz 
środowiska. 

� W dalszym ciągu naliczamy opłaty adiacenckie za kanalizację Kretomina. Niebawem 
będą pierwsze wpływy. Opłaty będą wynosiły od 800 do 1100 zł. 

� Wczoraj było święto Straży Gminnej – w imieniu Rady Gminy, samorządu i własnym 
składam p. Komendantowi serdeczne słowa uznania, szczęścia, zdrowia dla Pana i całej 
załogi. Spisujecie się naprawdę dobrze. Dziękuję w imieniu nas wszystkich. 

� Szanowni  Państwo,  macie  przed sobą ulotkę  nt.  biogazowni.  Ta  inwestycja  nie  ma 
najmniejszych szans na powodzenie, ponieważ lokalizacja nie ma planu i możliwości 
wydania warunków zabudowy w drodze administracyjnej. 
Radny  Janusz  Sałek:  byłem  niedawno  w  takiej  biogazowni  w  Świelinie.  Podczas 
zwiedzania  jej  pojawił  się  smród.  W  odległości  500-600  m  smród  był  nie  do 
wytrzymania. 

Ad.I.5 Informacja Skarbnika o sytuacji finansowej gminy
Następnie informację  o stanie finansowym Gminy przedstawiła Bożena Tomaszewska – 
Skarbnik Gminy. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radny Sławomir Jamka: czy Urząd jest na bieżąco w kontakcie z Energą?

Bożena Tomaszewska – Skarbnik Gminy: tak, mamy uzgodnione terminy płatności.  Na 
początku września chcemy uregulować 3 faktury. Termin płatności z Oświetleniem Północ 
za oświetlenie drogowe jest również ustalony. Zaległości wobec PKS są uregulowane. 

Radny Sławomir Jamka: dla ZETO Zielona Góra jest wysoka kwota

Bożena Tomaszewska – Skarbnik Gminy: jest to za program PUMA, na którym pracuje 
Urząd (konserwacja i obsługa miesięczna programu, wdrożenie). 

Radny Tomasz Padykuła: jakie prace wykonuje na rzecz gminy EKO-INSTAL? Zaległości są 
za 2011 i za 2012 rok.

Bożena Tomaszewska – Skarbnik Gminy: są to głownie zaległości za drogi.

Radna Barbara Zmuda-Trzebiatowska: w stosunku do Elektrociepłowni Rosnowo mamy 
zaległość 3.000.000 zł. Ta kwota obejmuje wszystkie budynki?

Bożena  Tomaszewska  –  Skarbnik  Gminy:  ta  zaległość  jest  związana  z  Urzędem,  a  są 
jeszcze zaległości w szkołach. 

Radna Barbara Zmuda-Trzebiatowska: czy w kolejnej informacji można byłoby tę sumę 
rozbić (energia, woda)?

Wójt: Urząd płaci za klub, a panie dyrektorki za szkołę i przedszkole.

Radny Stanisław Turowski: z jakiego tytułu zalegamy wobec UM Koszalin kwotę 14.000 zł?
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Wójt: są to dotacje z tytułu kosztów za dzieci uczęszczających do przedszkoli w Koszalinie. 
 

Ad.I.6. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji

Roman Kłosowski – Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji uchwał pojętych na 
ostatniej sesji. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.I.7 Informacja z pracy komisji RG w okresie międzysesyjnym

Brak

Ad.I.8.  Interpelacje i zapytania
Radny Tomasz Padykuła: 

� Dziękuję  Wójtowi  za  wkład pracy  związany z  budową drogi  do  Wyszeborza oraz 
remontem klubu.

� Dziękuję  nadleśnictwu  Manowo  za  wkład  pracy  związany  z  piknikiem 
integracyjnym.

� Prąd – w sobotę, po pikniku integracyjnym w Wyszeborzu nie było prądu pomimo, 
że  nie  było  żadnych  czynników  zewnętrznych.  Niektórzy  mieszkańcy  chcą 
wystosować pozew zbiorowy. 

Wójt:  w  trakcie  realizacji  modernizacji  drogi  powiatowej  okazało  się,  że  odwodnienie 
spowodowane jest tym, że woda od strony naszego klubu spływa w kierunku Manowa i 
przy  niedużych  opadach  tworzyło  się  jezioro.  Dzięki  sołtysowi  i  radnemu  była 
natychmiastowa interwencja.  Pojechaliśmy z  p.  dyrektorem na  miejsce  i  doszliśmy  do 
wniosku, że poza planem inwestycyjnym realizowane jest odwodnienie (betonowe elki). 

Radny Tomasz Padykuła:  czy  przy posesji  nr 16 i  14 będzie  coś robione, ponieważ te 
posesje są często zalewane?

Wójt: w tej chwili nie odpowiem na to pytanie.

Radna Barbara Zmuda-Trzebiatowska:
� Ma być zainstalowany monitoring na składowisko śmieci koło Elektrociepłowni i na 

przedszkole.  Jest  też  monitoring  placu  zabaw.  Czy  można  wyznaczyć  osobę 
odpowiedzialną  za  monitorowanie  tych  terenów.  Obecnie  monitoring  nie  zdaje 
egzaminu, bo nikt nad tym nie trzyma pieczy. Należy w pełni z niego korzystać.

Radny Sławomir Jamka: 
� Następuje  systematyczna  dewastacja  placu  zabaw  w  Rosnowie.  Z  niedzieli  na 

poniedziałek został  zniszczony jeden z elementów placu zabaw. Pozostawiane są 
śmieci i butelki po piwie. Powinien być przyjęty sposób monitorowania tego albo 
częstsze kontrole. 

� Jak została załatwiona sprawa dotycząca kiosku p. Kloca?

Radna Joanna Czerwiak: chciałabym wrócić do spraw, które były wielokrotnie poruszane i 
nadal nie zostały zrealizowane:

� Drzewa na placu zabaw – spadła kolejna gałąź pomimo, że nie było wichur. 
� Wiata przystankowa w Grzybniczce.
� Zjazdy z drogi nr 11 do Grzybniczki i do Kamiennych Kręgów. 
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Radny Leszek Kondrat:  czy  po spotkaniu z  prezesem są postępy w sprawie dotyczącej 
chodników?

Radna Grażyna Góral:
� Czy mogę odpowiedzieć mieszkańcom, że 10-15 września sprawa chodnika będzie 

załatwiona?
� Nie zostały usunięte krzaki przy drodze powiatowej (przy zjeździe z drogi gminnej z 

osiedla). Zgłaszałam ten problem w czerwcu i do tej pory nie zostało to zrealizowane.
� Wjazd do bloku po drogówce – po opadach deszczu, z drogi powiatowej spływa woda 

i utrudnia mieszkańcom dojście do budynku.

Radny Konstanty Dańczak:
� Przy  ulicy  Grzybowej  w  Kretominie  jedna  z  działek  jest  porośnięta  krzakami  i 

zagnieździły  się  tam szerszenie  i  osy.  Mieszkańcy  boją  się  tamtędy przechodzić. 
Prosimy o ustalenie właścicieli tych działek i zobowiązać do uporządkowania tych 
terenów. 

Radny Andrzej Sokalski: 
� Czy  przy  ulicy  Koszalińskiej  będzie  położony  chodnik  i  wykonany  wjazd  do 

Kretomina,  czy tylko samo odwodnienie.

Wójt: na razie będzie samo odwodnienie. 

Radny Stanisław Turowski:
� Dojazd do Orlika w Boninie – czy będzie zrobiony?

Ad.I.9. Trybuna obywatelska

Radny Konstanty Dańczak:
� Rolnicy  w  Kretominie  zakończyli  żniwa  i  przystąpili  do  prac  jesiennych.  Pan 

Romaniec osiągnął plony: 80 q żyta z 1 ha, 70 q pszenicy z 1 ha. 
� 8 września odbędą się dożynki sołeckie na boisku sportowym w Kretominie z Mszą 

polową.
� 11 sierpnia wspólnie z GOK i Klubem ZRYW zorganizowaliśmy imprezę z okazji 50-

lecia klubu Zryw Kretomino. Impreza była udana i zakończyła się zabawą taneczną.
� Zostały  zakończone  prace  ociepleniowe  (styropian,  puc,  wymiana  okien  na 

plastikowe) przy budynku na boisku sportowym. 
� W  sierpniu  Rada  Sołecka  zamontowała  wiatę  przystankową  w  Kretominie. 

Zleciliśmy wykonanie wiaty prywatnej firmie.
� Prace odwodnieniowe drogi nr 11 są już na ukończeniu. 

Robert Muri – Prezes „Elektrociepłowni Rosnowo”: w tym roku w Rosnowie wymienimy sieć 
czteroprzewodową na dwuprzewodową o wysokim parametrze. 30 lipca odbył się przetarg, 
w którym został wyłoniony wykonawca tych robót. Prace wg. kosztorysu inwestorskiego 
były  wycenione  na 2.600.000 zł  brutto.  Do przetargu stanęły  3  firmy  (z  Poznania,  ze 
Szczecina i z Koszalina). Przetarg wygrała firma Gazozol z Koszalina (1.933.000 zł). Jutro z 
p.  skarbnik  i  Wójtem  podpiszemy  umowę  w  Funduszu  Ochrony  Środowiska  na 
dofinansowanie  tej  inwestycji  i  od  przyszłego  tygodnia  firma  będzie  miała  70  dni  na 
wykonanie zadania. Wg harmonogramu realizacja inwestycji potrwa do 5-10 listopada (z 
przerwami dostaw ciepła i ciepłej wody). Zdaję sobie sprawę z tego, że są to trudne decyzje 
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i postanowiłem tę inwestycję przeprowadzić w tym roku. Pozwoli ona przede wszystkim 
bezpiecznie przetrwać okres zimowy (bez awarii). 

Paweł Tetrycz – Sołtys Sołectwa Cewlino: chciałbym nawiązać do dzisiejszego spotkania z 
prof. Piecuchem. Spotkanie odbyło się na wniosek mieszkańców Cewlina. Poprosiliśmy o 
przedstawienie nam informacji dotyczących rewelacji, jakie przedstawiał nam p. Mucha nt. 
współpracy  Politechniki  Koszalińskiej  i  prowadzenia  badań  naukowych  nad  spalarnią. 
Mam przed sobą odpowiedź p. Portala, że takie badania nigdy nie były prowadzone. Mam 
również pełną informację  na piśmie od prof.  Piecucha (sentencja:  „budowa spalarni  w 
Cewlinie jest niepotrzebna”, „na podstawie moich obserwacji i zachowań dr Muchy jest on 
kontrahentem mało wiarygodnym, a jego powoływanie się na autorytet mojej osoby jako 
profesora  jest  dla  mnie  przykre  i  stanowi  duże  nadużycie”).  Tę  odpowiedź  wszystkim 
Państwu radnym przekażę. 
Prof. Piecuch był tu na wykładzie. Wykład profesorski kosztuje i za ten wykład zapłacą 
mieszkańcy Cewlina.

Bogumiła Wasilewska – Prezes Zarządu Stowarzyszenia Ziemi Manowskiej:
� My,  jako  Stowarzyszenie  Ziemi  Manowskiej  jesteśmy  formalnie  postanowieniem 

pana Wójta dopuszczeni do udziału w postępowaniu administracyjnym dotyczącym 
budowy spalarni. Wiemy, że p. Mucha zaskarżył to postanowienie – mamy nadzieję, 
że bezskutecznie. Inicjatorem udziału w tym postępowaniu było nasze odgałęzienie, 
czyli Bractwo Cewlińskie.

Michał Bamburak – mieszkaniec Cewlina: 
� Do p.  Wójta:  jak  przedstawia  się  sprawa  budowy  boiska  w  Cewlinie?  Miał  być 

wyłoniony wykonawca.
� Były obietnice, że zostanie zatrudniony opiekun dzieci w świetlicy w Cewlinie. Czy 

został ogłoszony już konkurs?
� Pan Wójt obiecał, że zrobi drogę do p. Dzwonka.
� Ile  było  kontroli  dokonanych przez pracowników UG u p.  Muchy lub zleconych 

odpowiednim instytucjom (Straż Gminna, Sanepid)?
� Jakie  jest  zadłużenie  gminy  na  dzień  30  czerwca  2012  roku  (kredyty  i  inne 

zobowiązania).
� Proszę o wskazanie przepisu mówiącego o tym, że Rada Gminy nie może podjąć 

uchwały w sprawie zakazu budowania spalarni w Cewlinie.

Agnieszka Ostrowska – mieszkanka Manowa:
� Sprawa biogazowni – na dzień dzisiejszy jest załatwiona.
� Jestem  przedstawicielką  Stowarzyszenia  Manowo  Plus  i  chciałabym  powiedzieć 

przedstawicielom miejscowości Cewlino, że my będziemy was wspierać, bo to nie 
jest tylko sprawa mieszkańców Cewlina, tylko całej gminy. 

� Sprawa uporządkowania numeracji domów – apeluję, aby wzorem Cewlina postawić 
chociaż tabliczki z numeracją. To bardzo ułatwi sprawę, bo są problemy z dotarciem 
lekarza, karetki. 

Tadeusz Mikulski – Sołtys Wyszeborza:
� 22 lipca nasz zespół  „Sąsiedzi  zza miedzy” zajął  I   miejsce w kategorii  zespołów 

śpiewaczych. 
� Linia energetyczna przy drodze do biskupa zarośnięta gałęziami. Podobna sytuacja 

jest przy skręcie do Dęborogów.
� Wycięcie drzewa -  jeden konar oderwał się a drugi wisi nad linią energetyczną. Są 

obawy, że drzewo może przewrócić się na słup i zerwać linie energetyczne.
� Zjazd do pałacu – nie jest zakończony krawężnikiem. 
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Ewa Trojanowska – Przewodnicząca Rady Osiedla w Boninie: 
� Spalarnia w Cewlinie – może należałoby wezwać specjalistę od ochrony środowiska, 

który wyjaśniłby obecną sytuację u p.  Muchy oraz przyszłej spalarni.  Gdyby na 
sesję zaproszono taką osobę, która wydaje decyzje w tym zakresie, to mielibyśmy 
jeszcze większą wiedzę. 

� Lampy solarne – była mowa o projekcie, ale chyba przesunęło się to w czasie.
� Jestem zaniepokojona tym, że na placu i przy placu zabaw w Boninie przebywają 

różne po zmroku różne osoby. Jest to bardzo ciemne miejsce i tam potrzebny jest 
monitoring, ale musi tam być oświetlenie (1 lampa). 

� Zapraszam do  udziału  w „Święcie  pieczonego ziemniaka”,  które  odbędzie  się  22 
września o godz. 17.00 w Boninie.

Radna Barbara Zmuda-Trzebiatowska:
� W  imieniu  organizatorów  festynu  charytatywnego,  który  odbył  się  w  Rosnowie 

chciałabym poinformować, że zebraliśmy 16.300 zł.  To przerosło nasze najśmielsze 
oczekiwania. Rodzice Michała są niezmiernie wdzięczni wszystkim Państwu, którzy 
brali udział. Zakrętki nadal zbieramy.

� Promocja Gminy Manowo na stronie internetowej – fakt, że zespół z Wyszeborza 
zajął na Siemionaliach I miejsce nie został nigdzie odnotowany oprócz gazety. Na 
stronie  internetowej  nie  ma takich  informacji.  Nie  można  się  też  dowiedzieć  ze 
strony internetowej, że droga do Wyszeborza jest już ukończona. Gazeta nie trafia 
do  wszystkich  mieszkań.  Stosowne  byłoby  zamieszczanie  takich  informacji  na 
stronie internetowej. 

Mieczysław Siwiec - redaktor gazety Manowskiej „Gmina nad Radwią”: nie jeden raz słyszę, 
że  ta  gazeta  nie  dociera  do  wszystkich  mieszkańców.  Może  należy  zmienić  system 
dystrybucji?  My  zostawiamy  ją  na  poczcie,  która  ma  obowiązek  ją  dostarczyć.  Może 
zobowiązać sołtysów? Trzeba jakoś tę sprawę rozwiązać. 

I przerwa – 1416 1525    

Ad.II.1. Ocena działalności placówek oświatowych w roku szkolnym 2011/2012
Informację nt. działalności placówek oświatowych w roku szkolnym 2011/2012 
przedstawiła Halina Śliwa – inspektor ds. oświaty i zdrowia. Informacja stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu.

Ad.II.2. Ocena przygotowań palcówek oświatowych do nowego roku szkolnego
Informacje nt. przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 
2012/2013 przedstawili: 
Kamil Puścian – dyrektor Gimnazjum w Manowie,
W imieniu p. Joanny Margraf – dyrektor Szkoły  Podstawowej w Rosnowie – Halina Śliwa,
Zofia Kozłowska – dyrektor Szkoły Podstawowej w Boninie,
Anna Walaszek – dyrektor Przedszkola Gminnego w Boninie,
Jolanta Kaczmarczyk – dyrektor Przedszkola Samorządowego w Rosnowie,
Informacje nt. przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego stanowią 
załączniki do niniejszego protokołu.

Ad.II.3. Sprawozdania z pracy stałych komisji RG w I półroczu 2012 roku
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Sprawozdania z pracy stałych komisji Rady Gminy Manowo przedstawili:
- Grażyna Góral – przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej,
- Janusz Sałek – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego,
- Sławomir Jamka – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów,
- Andrzej Sokalski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej.
Sprawozdania z pracy komisji stanowią załączniki do niniejszego protokołu.

Ad.II.4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) sprzedaży działki gruntu,
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 20 sierpnia
2012 roku. Czy do tej uchwały są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.
Uchwała otrzymała Nr XXI/133/2012, podjęta została 13 głosami za 
(jednogłośnie). 
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych

b) sprzedaży działki,
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 20 sierpnia
2012 roku. Czy do tej uchwały są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.

Uchwała otrzymała Nr XXI/134/2012, podjęta została 14 głosami za 
(jednogłośnie). 
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych

c) przejęcia nieruchomości w drodze darowizny,
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 20 sierpnia
2012 roku. Czy do tej uchwały są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.

Uchwała otrzymała Nr XXI/135/2012, podjęta została 14 głosami za 
(jednogłośnie). 
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych

d) przekazania nieruchomości w drodze darowizny
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 20 sierpnia
2012 roku. Czy do tej uchwały są jeszcze jakieś pytania? 
Radny Tomasz Padykuła: czy dotyczy to całej drogi?
Wójt: nie, tylko niektórych odcinków. Starosta chce tę drogę przekazać 
Nadleśnictwu Manowo.
Radny Tomasz Padykuła: jak będzie wyglądała sytuacja z odśnieżaniem tej 
drogi?
Wójt: sytuacja się nie zmieni. My odśnieżamy część dróg nie należących do 
gminy, dlatego że tam mieszkają nasi mieszkańcy.
Uchwała otrzymała Nr XXI/136/2012, podjęta została 14 głosami za 
(jednogłośnie). 
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych

Ad.II.5. Wolne wnioski i informacje
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Jan Prus – Przewodniczący Rady: 
� Wpłynęło pismo z ZMiUW w Szczecinie w sprawie rekultywacji jeziora Rosnowo – 

przewodniczący przeczytał jego treść.
Wójt:  p.  M.  Osińska  znalazła  firmy  (najbliższa  z  Miastka)  świadczące  usługi 
czyszczenia  stawów  i  jezior.  Jeśli  Rada  Gminy  będzie  widziała  potrzebę 
przeznaczenia środków na ten cel w przyszłym roku, to przy zachowaniu procedur 
należy zwrócić się do konserwatora o zezwolenie na takie prace. Najkosztowniejsze 
będą ekspertyzy. 

� Wpłynęła  informacja  oraz  ulotki  i  arkusze  podpisów  dotyczące  obywatelskiego 
projekt ustawy. 

Radny Konstanty Dańczak:  dożynki sołeckie w Kretominie odbędą się 8 września o godz. 
16.00 na boisku sportowym. 

Radna  Grażyna  Góral:  czy  będzie  budowany  chodnik  od  strony  osiedla  do  drogówki? 
Dlaczego ta  sprawa nie została ujęta w projekcie? 

Ad.II.6. Odpowiedzi na interpelacje

Roman Kłosowski – wójt gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez:
- T. Padykuły:

� Prąd  w  Wyszeborzu  –  jestem  zdziwiony,  ponieważ  nowa  linia  energetyczna 
podziemna  od  Żydowa  do  Cewlina  miała  zabezpieczyć  również  Wyszebórz. 
Odpowiem na to pytanie po 5 września.

- B. Zmudy-Trzebiatowskiej, S. Jamki:
� Monitoring  w  Rosnowie  –  będę  miał  spotkanie  w  tej  sprawie.  Osoba,  która 

zakładała  monitoring zaproponowała,  aby 2-3 osoby miały  hasło  i  dostęp do 
monitoringu  przez  internet  (wgląd  o  każdej  porze).  Rozmawiałem  też  ze 
strażnikiem p. J. Perczyńskim, aby raz na 2-3 dni strażnicy przejrzeli nagrania. 

- S. Jamki:
� Kiosk w Rosnowie – jesteśmy bezsilni w tej sprawie. Właściciel szuka jeszcze 

nabywcy. 
- J. Czerwiak:

� Wiata – musimy z p. Wojtyniakiem rozstrzygnąć sprawę przewiezienia wiaty z 
Grzybnicy, bo ona mogłaby jeszcze posłużyć. 

� Zjazdy – kierownik drogówki powiedział, że zjazdy zrobi we wrześniu (do 
Grzybniczki i na Kamienne Kręgi). 

- L. Kondrata:
� Chodniki w Boninie – my nie jesteśmy w stanie w tym roku nic więcej 

zrealizować. Wiedząc o tym, że Spółdzielnia Irys  ma zabezpieczone środki 
(100.000 zł) na remont swojej części zorganizowałem spotkanie, aby wykonać to 
wspólnie za pomocą 1 wykonawcy. Chcemy to zrobić przy współudziale gminy. 

- A. Sokalskiego:
� Inwestycje (chodnik) – nie ma szans na zrealizowanie żadnej innej inwestycji. 

Będzie tylko odwodnienie.
- G. Góral:

� Inwestycje (chodnik) –  to się rozstrzygnie w połowie września.
� Krzaki  przy  zjeździe  z  drogi  gminnej  –  jestem zdziwiony,  że  one  tam jeszcze 

rosną.
- K. Dańczaka:

� Właściciel działki – znamy właściciela działki. Jesteśmy umówieni w tej sprawie.
- A. Sokalskiego:
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� Inwestycje (chodnik) – nie ma szans na zrealizowanie żadnej innej inwestycji.
- S. Turowskiego: 

� Dojazd do orlika – w tym roku nie będzie wykonany. Mamy umowę z dyrekcją 
szkoły i można przejeżdżać przez ten teren.

- M. Bamburaka: 
� Podpisana jest umowa z Marszałkiem. Rada Gminy wie, że priorytetowymi 

inwestycjami były te, które miały dofinansowanie z Urzędu Marszłkowskiego. 
Być może pod koniec października ogłosimy przetarg na wykonanie. Mamy 
dofinansowanie w wys. 75% projektu. Ta inwestycja na pewno będzie 
zrealizowana. 

� Droga do p. Dzwonka – miała być wykonana z destruktu. Została zrobiona z 
tłucznia. Jechałem niedawno tą drogą i były 2 dziury. Ta droga nie jest w takim 
złym stanie.

� Kontrole u p. Muchy – wszystkie urzędy działają na interwencję. Ja nie mam 
możliwości i kompetencji obligatoryjnej kontroli. Wpłynęła skarga od mieszkańca 
i natychmiast została skierowana do WIOŚ. Jeśli będą sygnały od mieszkańców, 
to pracownik UG zgłosi to odpowiednim służbom. 

� Możliwość podjęcia uchwały przez Radę – musimy to skonsultować z radcą 
prawnym.

- E. Trojanowskiej: 
� Zaproszę na następną sesję naczelnika RDOŚ. 
� Oświetlenie – jest ogłoszony nabór. Część odpadnie z uwagi na własność gruntu.

- B. Zmudy-Trzebiatowskiej:
� Promocja gminy – p. sekretarz przekaże te uwagi p. D. Zwiefce.  

- M. Bamburaka:
� Pracownik świetlicy w Cewlinie – nie będziemy ogłaszali konkursu, bo są to 

dodatkowe koszty (1000 zł). Jeśli Państwo znacie odpowiednia osobę do tej pracy 
to proszę wskazać. Przekażę to p. Irenie Oleksy. 

Ad.II.7. Zakończenie
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął
Obrady XXI Sesji Rady Gminy Manowo.

Protokołowała: 
Anna Drabik
                                                                                                       

10


